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درمکتب امام

مردم ولی نعمت ما هستند
با مردم که شــا سرو کار دارید این مردم را باید رضایشــان را بدست بیاورید. 

همین مردم کوچه و بازار و کشــاورزهای بسیار عزیز و کارمندان و کسانی که در 

کارخانه ها زحمت می کشند اینها هستند که مایه افتخار یک ملت و مایه پیروزی 

یک ملت است. پیروزی را برای ما و شا اینها به دست آوردند و اینها ولی نعمت 

ما هستند. و ما باید این معنا را در قلبان احساس کنیم که با این ولی نعمت های 

خودمان رفتاری بکنیم که خدا از آن رفتار راضی باشد.
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زنده ماندن فتح الفتوح دولت
به لطف اروپا بستگی دارد!
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سرویس سیاسی -
روزنامه آرمان در مطلبی نوشــت:»پایداری و ماندگاری برجام به  این مهم بســتگی دارد که طی هفته ها و ماه های 
آتی اتحادیه اروپا تا چه  اندازه بر مواضع خود در برجام و مخالفت خود با سیاست های آمریکا پایدار بماند و تا چه  اندازه 
در اجرای برجام و تعهدات خود به آن پایبند باشد و شرکت های اروپایی تا چه میزان برای حضور در بازار ایران جدی 
باشند. همه  این موارد به عزم و اراده اروپا در اجرای برجام بستگی دارد. قطعا اگر قرار است برجام به  صورتی اجرا شود 
که ناکارآمد باشد و عملا منافعی برای ایران در پی نداشته باشد، در این صورت ایران نیز تصمیم خود را خواهد گرفت. 
این مهم می تواند تبعاتی برای دولت های اروپایی به دنبال داشته باشد، زیرا بیش از آنکه منافع اقتصادی برای طرف های 
مقابل مطرح باشد، توافق هسته ای بیشتر به  دلیل اهمیت بین المللی آن است که می تواند چهارچوب ترکیبات امنیتی و 
منطقه ای را تعریف کند. عدم اجرای صحیح آن و عدم پایبندی اتحادیه اروپا به برجام این چهارچوب را از بین خواهد 

برد و این اتحادیه را در جهان بی مقدار خواهد کرد«.
این در حالی اســت که به لحاظ راهبردی، منافع بلندمدت کشــورهای اروپایی طرف برجام بیش از ایران به آمریکا 

گره خورده است و لفاظی های آنها در دفاع از برجام، خیلی زود رنگ می بازد.
روزنامه آرمان چندی پیش هم نوشته بود:»این نکته را باید در نظر داشت که همراهی نسبی اتحادیه اروپا با ما در 
هــر وضعیتــی ادامه پیدا نمی کند. بنابراین اگر آمریکا بخواهد تحریم های یک جانبه مضاعف خود را علیه ما فعال کند، 
بسیاری از شرکت های اروپایی ترجیح می دهند که خودشان را به دردسر نیندازند. آنها می آیند، مذاکره و تفاهم می کنند 

اما در مرحله اجرا متوقف می شوند«.
تجربه ثابت کرده است که امید بستن به اروپایی ها برای در امان ماندن از تهدید آمریکا، افتادن از چاله به چاه و به 

عبارتی در دام شغال افتادن از هراس چنگ و دندان نشان دادن گرگ است.
در سال های ۸۲ تا ۸۴-دولت اصلاحات-توافق سعدآباد و پاریس و بروکسل میان ایران و ۳ کشور اروپایی امضا شد 
که با وجود انجام همه تعهدات از سوی ایران، تعهدات طرف اروپایی کاملًا زیرپا نهاده شد و تقریبا هیچ دستاوردی عاید 
ایران نشد.دولت اصلاحات با اعتماد به آمریکا و اروپا، صنعت هسته ای ایران را به حالت تعلیق درآورد ولیکن این قبیل 

اقدامات هیچگاه به لغو تحریم ها منتهی نشد.
علیرغم این تجربه پرهزینه، دولت یازدهم در موضوع برجام دقیقا همین رویکرد را اجرا کرد اما سرنوشــت آن به 
همان سرنوشت دوران اصلاحات منتهی شد و آن اینکه تقریبا و تحقیقا هیچ دستاوردی عاید ایران نشد. به طور خلاصه 

»هسته ای رفت ولی تحریم ها پابرجا ماند!«.
از مزخرف خواندن مسکن مهر تا انتقاد از سیاسی کاری!

روزنامه اعتماد در گزارشــی با عنوان »تغییر موضع آخوندي به مســکن مهر/ در مورد مسکن مهر قضاوت یکسان 
نکنید« به حواشی اظهارات در مورد مسکن مهر پس از زلزله کرمانشاه پرداخته است.

در این گزارش آمده است: »مسکن مهر حاصل ۲٥٠ طرح سازنده است؛ قضاوت یکسان درباره طرح بزرگ مسکن 
مهر انصاف نیست.« این بخشي از اظهارنظر عباس آخوندي، وزیر راه و شهرسازي درخصوص انتقادات وارده بر مسکن 
مهر است که در هفته گذشته اعلام شده است.  وي در حالي از برخي فازهاي مسکن مهر دفاع مي کند که از آغاز به کار 
دولت یازدهم او همواره جدي ترین منتقد این طرح بود. به نظر مي رسد تغییر رویه آخوندي ناشي از آن است که بخشي 

از پروژه مسکن مهر مناطق زلزله زده از جمله در کرمانشاه در دولت یازدهم به بهره برداري رسید.«
در ادامه این گزارش آمده است: »همچنین سیاسي شدن بحث مسکن مهر و افزایش جدال هاي جناحي نیز مي تواند 
در چرخش وزیر راه موثر باشد؛ چرا که جدل هاي لفظي موافقان و مخالفان این طرح، آن هم در شرایطي که بخشي از 
مردم هنوز سرپناه کافي ندارند، چهره خوشي ندارد و بیش از پیش میان مردم و مسئولان فاصله مي اندازد. با این همه 
تغییر لحن آخوندي از منتقدي که کل طرح مســکن مهر را مزخرف مي دانســت به وزیري که خواهان نگاه منصفانه به 

این »پروژه بزرگ« است حتما حاوي نکاتي است که احتمالا در آینده چرایي آن مشخص مي شود.«
این نوشتار می افزاید: »جناح مقابل نیز به آخوندي انتقاد مي کرد و او را وزیري بي برنامه در حوزه مسکن مي دانست 
زیرا به باور جناح اصولگرا وزیر راه با وجود نقدهایي که به مســکن مهر داشــت، هیچ بدیلي براي این پروژه ارایه نکرد و 
نهایتا بحث مسکن اجتماعي نیز به بعد از اتمام مسکن مهر موکول شد. اکنون به نظر مي رسد وزیر راه بعد از چهار سال 

از موضعش در قبال مسکن مهر عقب نشیني کرده و خواهان نگاه منصفانه تر به این پروژه بزرگ است.«
لازم به ذکر اســت که از همان زمانی که برخورد غیرمنصفانه با پروژه مســکن مهر با بهانه زلزله کرمانشاه آغاز شد 
موضع روزنامه کیهان همواره بر این بود که در این شرایط بحرانی که هم میهنان ما دچار حادثه شده اند تسویه حساب 

سیاسی چیزی نیست که از رنج و آلام مردم زلزله زده بکاهد. 
عضو فراکسیون امید و تمنا از دولت برای توجه بیشتر!

سرمقاله روز پنجشنبه روزنامه اعتماد هم با عنوان »واعظی مدیون اصلاح طلبان«! به رئیس دفتر جدید رئیس جمهور 
اختصاص داشت.

در این نوشتار آمده است: »در اینکه هر فرد حزبي حتما حب و بغض هاي حزبي اش را همراه خود دارد و واعظي هم 
از این قاعده مستثني نیست، شکي نیست. واعظي هم به عنوان یک چهره تشکیلاتي حتما گرایشات حزبي خود را در 
جایگاه اداري و اجرایي اش دخالت مي دهد اما اینکه آیا او نقش کاتالیزور را در دفتر رییس جمهوري هم ایفا مي کند یا نه 
و در فیلترینگ و سانسور اطلاعات چقدر موثر خواهد بود آنقدر اطلاعات دقیقي ندارم که بي پروا در مورد آن بنویسم...«
نویسنده این سرمقاله که خود از نمایندگان مجلس و از قضا عضو هیئت رئیسه مجلس است در پایان نوشته است: 
»قطعا آقاي واعظي با هوش و ذکاوتي که دارد متوجه این موضوع هست که جایگاه کنوني اش را مدیون جریان اصلاح طلبي 
است. ایشان حتما به خاطر دارد تنها جریاني که در مجلس در جریان انتخابات ٩٦ بي پیرایه و با تمام وجود و خالصانه 
آقاي رییس جمهوري را همراهي کرد فراکسیون امید بود. هم در دعوت از رییس جمهوري و هم حمایت از دولت، این 

فراکسیون امید بود که سینه چاك پشت دولت ایستاد.
در این نوشتار نیز شاهد پیگیری پروژه مدیون سازی دیگران توسط مدعیان اصلاح طلبی هستیم اما متاسفانه این 
بار نماینده عضو هیئت رئیسه مجلس و از اعضای فراکسیون امید از دولت تمنای توجه بیشتر را به این فراکسیون دارد! 
مجلســی که یکی از وظایفش نظارت بر عملکرد مجموعه دولت و پرســش از آنهاســت. آیا از چنین مجلسی که عضو 

هیئت رئیسه آن از دولت تمنای توجه بیشتر به فراکسیون امید دارد می توان انتظاری داشت؟
به رسمیت شناختن  اشغالگری رژیم صهیونیستی توسط روزنامه زنجیره ای

روزنامه زنجیره ای قانون در یادداشتی ضمن به رسمیت شناختن بخشی از اشغالگری رژیم صهیونیستی نوشت: این 
رژیم بایستی حداقل به مرزهای 1٩٦7 بازگردد!

این روزنامه با استناد به سازش سادات دیکتاتور معدوم مصر با اسرائیل نوشته است : در صلح کمپ دیوید انورسادات 
در قبال به رسمیت شناختن اسرائیل و صلح اسرائیل و فلسطین، شبه جزیره سینا را پس گرفت.

در ادامه این یادداشت آمده است: اسرائیل یک رژیم غاصب است و باید دست کم به مرزهای سال1٩٦7 بازگردد.
گفتنی است رژیم صهیونیستی در جنگ های متعدد بخش هایی از جهان اسلام را  اشغال کرده است که این به جز 
 اشغال سرزمین فلسطین و نامشروع بودن اصل وجود این رژیم  اشغالگر است، فروکاستن اشغالگری اسرائیل به مرزهای 
1٩٦7 ظلم در حق مردم مظلومی است که سال ها زیر یوغ صهیونیست ها در حال مبارزه هستند و سازش همانند مدلی 

که سادات معدوم آن را پی گرفت این حق را از آنان سلب می کند.
رهبر معظم انقلاب اســلامی نیز در مهرماه ســال ٩٠ و در کنفرانس حمایت از انتفاضه مردم فلســطین در تبیین 
راهبرد جمهوری اسلامی ایران برای حل مسئله فلسطین فرمودند: »مدعای ما آزادی فلسطین است، نه آزادیِ بخشی 
از فلسطین. هر طرحی که بخواهد فلسطین را تقسیم کند، یکسره مردود است. طرح دو دولت که لباس حق  به  جانبِ 
»پذیرش دولت فلسطین به عضویت سازمان ملل« را بر آن پوشانده اند، چیزی جز تن دادن به خواسته  صهیونیست ها، 
یعنی »پذیرش دولت صهیونیستی در سرزمین فلسطین« نیست. این به معنای پایمال کردن حق ملت فلسطین، نادیده 
گرفتن حق تاریخی آوارگان فلسطینی، و حتّی تهدید حق فلسطینیانِ ساکن سرزمینهای 1٩۴۸ است؛ به معنای باقی 
ماندن غده سرطانی و تهدید دائمی پیکره  امت اسلامی، مخصوصاً ملت های منطقه است؛ به معنای تکرار رنجهای ده ها 

ساله و پایمال کردن خون شهداست.
ایشان همچنین تاکید کردند:»هر طرح عملیاتی باید بر مبنای اصلِ »همه  فلسطین برای همه  مردم فلسطین« باشد. 
فلسطین، فلسطینِ »از نهر تا بحر« است، نه حتّی یک وجب کمتر. البته این نکته نباید نادیده بماند که ملت فلسطین 
همان طور که در غزه عمل کردند، هر بخش از خاك فلسطین را که بتوانند آزاد کنند، به وسیله  دولت برگزیده  خود، 

اداره  امور آن را بر عهده خواهند گرفت، ولی هرگز هدف نهائی را از یاد نخواهند برد.«

رئیس  مجلس شورای اسلامی با بیان اینکه 
آوردند،تاکید  وجود  به  آمریکایی ها  را  داعش 
کرد: هــدف آمریکایی ها ایجاد درگیری میان 

مسلمانان به نفع اسرائیل است.
علی لاریجانی رئیس مجلس شورای اسلامی در 
حاشیه دهمین مجمع عمومی مجمع مجالس آسیایی 
که در اســتانبول برگزار شــد، در گفت و گو با شبکه 
تلویزیونی TRT ترکیه با مهم دانســتن آزادسازی 
ســرزمین های تحت تصرف داعش و ضربه جدی که 
این گروه تروریستی در منطقه خورد، اظهار داشت: 
البته ممکن است این تروریسم به جاهای دیگر ورود 
کند چون جنس تروریست هایی که در سوریه هستند 
تروریست های مهاجر هستند و ممکن است به جای 

دیگر بروند و مسئله و مشکلات امنیتی ایجاد کنند 
لذا در حال حاضر فقط زمین های تحت تصرف از آنها 

باز پس گرفته شد.
لاریجانی در ادامه آمریکایی ها را مســبب اصلی 
بروز تروریســم در منطقه دانســت و افزود: به تاریخ 
آمریکایی ها بنگرید که طالبان را چه کسی به وجود 
آورد؛ ســابقا در همین زمینه از بی نظیر بوتو ســؤال 
شد که چرا طالبان را به وجود آوردید و وی گفت به 
مــا نگویید طالبان را ما به وجود آوردیم چرا که یک 
مثلث طالبان را به وجود آورد؛ ضلع اصلی آن آمریکا 
و انگلیس بودند که ایده ایجاد طالبان را دادند، ضلع 
دیگر عربستان و امارات بودند که کمک مالی کردند 
و ضلع دیگر پاکستان بود که از نیروهای آن از اینجا 

جذب شدند.
وی در ادامــه این مصاحبه با بیان اینکه داعش 
را نیز آمریکایی ها به وجود آوردند، یادآور شد: حتی 
خانم کلینتون در کتاب خاطرات خود اعتراف کرد 
که آمریکایی ها داعش را به وجود آورده اند البته تصور 
آنها از به وجود آوردن تروریســت ها هدف دیگری 
بود اما در نهایت همواره خودشان گرفتار می شوند 
ضمن اینکه هدف اصلی آنها این است که درگیری 
میان مسلمانان ایجاد کنند تا اسرائیل استفاده آن 
را ببرد و امروز اسرائیلی ها از اینکه داعش سرکوب 
شد خیلی ناراحت هستند و دنبال ایجاد مشکلاتی 

برای لبنان هستند.
رئیس  مجلس در ادامه با بیان اینکه آمریکایی ها 

قصد دارند کشورها را نسبت به ارتباط با ایران نگران 
کننــد، عنوان کرد: اکنون کــه داعش از میان رفته 
می خواهند ماجرای جدیدی درست کنند لذا در حالی 
به ایران اتهام می زنند که ما تا کنون به هیچ کشوری 
تجاوز نکرده ایم و این آمریکایی ها بوده اند که همواره 
کشورها را تهدید می کنند در غیر این صورت حضور 
ما در عراق و ســوریه به درخواست دولت های آنها و 

برای مبارزه با تروریسم بود.
به گزارش فارس، لاریجانی در پایان خاطرنشان 
کــرد: زمانــی که داعش در ســوریه ضربــه خورد 
آمریکایی ها به سراغ ایجاد به هم ریختگی های دیگر 
در منطقه می روند از این رو ترکیه و ایران باید مراقبت 

کنند تا گرفتار مسائل جدیدی نشوند.

علی لاریجانی در گفت  وگو با شبکه تلویزیونی TRT ترکیه:

داعش را آمریکایی ها به وجود آوردند
اسرائیل نافع اصلی درگیری میان مسلمانان است

خطیب جمعه تهران:

متلاشی شدن داعش 
شکست صهیونیسم بین الملل بود

امام جمعه قم:

داعش مأمور تشکیل خاورمیانهِ 
مورد نظر آمریکا بود
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از  پیروزی  تهران گفت:  امام  جمعه موقت 
آن یمن اســت زیرا که یمن بسیج خداست و 

ان شاءالله به همین زودی پیروز خواهد شد.
حجت الاسلام کاظم صدیقی در خطبه های نماز 
جمعه پایتخت، اظهار داشــت:  بســیج مظهر دین،  
اخلاق، مردانگی و از خودگذشتگی است و این گروه 

نزد خداوند اعتبار دارد.
وی خاطرنشــان کرد: یکی از مسائلی که ما در 
روزهای اخیر شــاهد آن بودیم و با نصرت الهی رخ 
داد، متلاشــی شدن شجره خبیثه داعش بود که در 
واقع شکست ذلت بار مادر ناپاك آن یعنی صهیونیست 
بین الملل، استکبار آمریکا و رژیم صهیونیستی است.
امام جمعه موقت تهران گفت: عجب بد تخمی 
را در رحم عربســتان و مزدوران دیگرشان کاشتند و 
عجب ثمری بود که در عالم بشریت ایجاد تشویش، 

ناآرامی و ناامنی کرد.
حجت الاســلام صدیقی بیان داشــت: در ایران 
خداوند انقلاب کرد و پرچم هدایت جهانی را به دست 
یک دین شــناس دین دار و ولی فقیه به عنوان نائب 
منجی نهایی عالم داد و آمد و نشان داد که کارهای 

نشدنی با ولایتمداری، انسجام و جهاد شدنی است.
وی افزود: در انقلاب اسلامی سحر و جادو شکسته 
شد و رژیم صهیونیستی که جهان عرب ٦ روز نتوانست 
در مقابل آن بایستد، جمعیت کمی در جنوب لبنان 
با الهام از ولایت و با جهاد و شهادت شکست توأم با 
ذلت بر این جرثومه شــرارت و خباثت وارد کرد که 
طعم تلخ آن استکبار را نیز تحت تأثیر قرار داد و برای 

آنها فراموش نشدنی بود.
به گزارش فارس، امام جمعه موقت تهران گفت: 
به تعبیر مالک  اشــتر زمان مان ســردار سلیمانی هر 
فشــاری ما دیدیم، دیدیم که این فشار مقدمه یک 
ولادت جدید اســت با یک فرزند نورانی جدیدی در 
این فشارها اسلام مواجه می شود و برکت بیشتری را 

در خود احساس می کند.
حجت الاسلام صدیقی خاطرنشان کرد: نامه ای 
که سردار سلیمانی به رهبر معظم انقلاب نوشت هم 
تاریخ بود و هم فلســفه تاریخ بود، هم رمز پیروزی و 

شکست را در این نامه نورانی آورده بود.
وی اظهــار داشــت: در این معجــزه بزرگ که 
معجزه ایمان است، مجاری نصرت الهی در قدم اول 
رهبری رهبر نهضت جهانی مستضعفان، رهبر عزیز 

انقلابمان بــود و دوم مرجعیت عظیم عراق حضرت 
آیت الله العظمی سیســتانی نقش خود را نشان داد، 
ســوم فرماندهی بی بدیل، ســردار ســلیمانی بود و 
چهــارم ایمان، ایثار، جهاد و شــهادت طلبی جوانان 

رشید بسیجی ما بود.
امام جمعه موقت تهران گفت: آمریکایی که دیروز 
عراق را مقابل ما قرار داده بود و فرزندان یک خانواده 
را بــه جنگ علیه هم وادار کــرده بود، امروز اعضای 
این خانواده در صف واحدی در مقابل دشمنان قدار 
ایستاده اند و این رویه ای است که آمدن امام عصر)عج( 

را نوید می دهد.
وی با  اشــاره بــه جنایات ســعودی در یمن، 
خاطرنشــان کرد: این جنایتکار مزدور و عیاش زمان 
یعنی حکومت سعودی همه چیز دارد، آمریکا و اروپا 
را دارد، پول و اســلحه دارد اما در این چند سال این 
همه جنایت و بی رحمی و قساوت را مرتکب شده اما 
چیزی به دســت نیاورده است و پیروزی از آن یمن 
است زیرا که یمن بسیج خداست و ان شاءالله به همین 

زودی پیروز خواهد شد.
حضور 810 هزار بسیجی 

در قالب 10 هزار گروه جهادی در روستاها
به گزارش تسنیم، سردار غلامحسین غیب پرور، 
رئیس سازمان بسیج مستضعفین در سخنرانی پیش 
از خطبه های نماز جمعه تهران با تبریک هفته بسیج، 
ابراز داشت: بسیجی باید روحیه انقلابی گری داشته 

و معتقد به حرکت روبه جلو باشــد و یک بســیجی 
هرگز درجا نمی زند، بسیجی اهل مماشات با نااهلان 
و نامحرمان نیست و در عین حال که ایثارگر است به 

دنبال نام و شهرت نیست.
وی با  اشاره به برخی عرصه های فعالیت بسیجیان، 
خاطرنشان کرد: عزیزان ما در بسیج به شکل گمنام و 
در قالب گروه های جهادی به مردم خدمت می کنند 
کــه از جمله آن حضــور ۸1٠ هزار نفر در قالب 1٠ 
هزار گروه جهادی برای خدمت رســانی در روستاها 
و هزاران پزشــک و پرستار در قالب گروه های بسیج 
جامعه پزشکی قریب به ۸ میلیون خدمت در مناطق 

محروم به مردم ارائه دادند.
رئیس سازمان بسیج مستضعفین گفت: از دیگر 
اقدامات بســیجیان در گروه های جهادی می توان به 
حضور گروه های جهادی در استان قهرمان خوزستان 
به منظور جلوگیری از افزایش ریزگردها  اشاره کرد و 
در همین زلزله کرمانشــاه نیز که هنوز جای تسلیت 
دارد و مــن به نوبه خود به بازمانــدگان این حادثه 
دلخراش تســلیت عرض می کنم، ما مفتخر هستیم 
که در همان ساعات اولیه زلزله هنگامی که حضرت 
آقــا فرمودند می شــود که این حادثــه را به فرصت 
تبدیل کــرد، ما در این مناطق حضور پیدا کردیم و 
به کمک رسانی به مردم زلزله زده پرداختیم و افتخار 
می کنیم در زلزله دلخراش اخیر ۳1 اســتان کشور 

همراه مردم زلزله زده مناطق غرب کشور شدند.
ســردار غیب پرور بیان داشــت: قرارگاه شهید 
جعفری بســیج در منطقه کرمانشاه مستقر است و 
در حال خدمت رسانی به عزیزان زلزله زده هستند.

وی با اشــاره به برخی اقدامات بسیج در مناطق 
زلزله زده، گفــت: خدمت ما به مردم زلزله زده غرب 
کشــور به دو بخش تقسیم می شــود، یکی اقدامات 
اورژانســی و اولیه در همان ســاعات پــس از زلزله 
و خدمت دوم ایجاد ســرپناه بــرای هموطنان عزیز 

زلزله زده مان است.
ورود جدی بسیج به فضای مجازی

رئیس ســازمان بسیج مســتضعفین با  اشاره به 
مخاطرات فضای مجازی، تصریح کرد: در راســتای 
اقدامات فرهنگی بســیج، یکــی از اولویت های مهم 
ما پرداختن به فضای مجازی اســت، قرار نیست که 
فضای مجازی تبدیل به قتلگاه جوانان ما باشد و این 
توطئه ای از جانب دشــمنان انقلاب اسلامی است. 
بنابراین به فضل خدا بسیج قصد دارد به جد به این 

عرصه وارد شود.
ســردار غیب پرور افزود: از جمله اقدامات ما در 
عرصه فضای مجازی ارتقای ســواد فضای مجازی و 

حضور مستمر در این شبکه های اجتماعی است.
وی خاطرنشان کرد: ما همه ملت ایران را بسیجی 
می دانیم چرا که بسیجی لزوما کسانی نیستند که در 
پایگاه ها و مراکز ما پرونده داشته باشند و هرکس که 
دل در گروی انقلاب، شــهدا و رهبری داشته باشد، 
بسیجی است بنابراین ما می توانیم ادعا کنیم که یک 

جمعیت ۸٠ میلیونی بسیجی داریم.

رئیس قوه قضائیه گفت: روحانیت در تبلیغ 
دین باید از ابزارهای جدید هم استفاده کند و 
هجمه به روحانیت و ارکان نظام به دلیل اقتدار 

نظام سیاسی جمهوری اسلامی است. 
بــه گزارش ایرنا،  آیت الله صادق آملی لاریجانی 
در همایش تخصصی صیانت از روحانیت و حوزه های 
علمیه که به همت دادســتانی ویــژه روحانیت در 
کتابخانه مرکزی آستان قدس رضوی در مشهد برگزار 
شد، افزود: روحانیت برای تبلیغ دین باید ضمن حفظ 
روش های سنتی از ابزارهای جدید رسانه ای نیز نهایت 

استفاده را ببرد. 
وی بــا تاکید بر ضرورت فهــم مجتهدانه دین 
توســط روحانیت برای پاســخ به شبهات در جهان 
امروز، خاطرنشــان کــرد : تحصیل معرفت دینی به 
معنای فهم مجتهدانه دین، تبلیغ دین و شرکت در 
اجرای تعالیم دینی، سه وظیفه مهم روحانیت در عصر 
حاضر اســت که باید در هر سه زمینه، نقش خود را 

به خوبی ایفا کند. 
رئیس قــوه قضائیه اظهار کرد: علما و بزرگان در 
عرصه های گوناگون فقه، اصول، تفسیر، حدیث و کلام، 
ذخایر بسیار ارزشمندی برای ما به یادگار گذاشته اند 
کــه باید از این مواریث پربها در تحصیل و توســعه 

معرفت دینی بهره ببریم. 
وی ادامــه داد: امروز در جهانی زندگی می کنیم 
کــه باید از اصل دیــن و فروعات آن دفاع کنیم زیرا 
برخی جریان ها در جهان امروز، دائما در حال تولید 
شبهات و تشکیک های جدی در زمینه های گوناگون 

از جمله اثبات واجب، معاد، رسالت انبیا و غیره هستند. 
آیت الله آملــی لاریجانی با بیان اینکه توســعه 
ارتباطات موجب ترویج این شــبهات شده و اذهان 
جوانان را هدف قرار داده است، افزود: امروز جمهوری 
اسلامی مورد توجه دنیاست و ما باید به تناسب جایگاه 
و موقعیت خطیر نظام جمهوری اسلامی، سخن برای 

ارائه به دنیا داشته باشیم. 
وی تاکید کرد: انقلاب اسلامی در تجدید حیات 
دین از این جهت و دخالت آن در شــئون سیاسی و 

اجتماعی جوامع، نقشی اساسی دارد.
 رئیس قوه قضائیه افزود: امروز جمهوری اسلامی و 

نظام مبتنی بر دین مبین اسلام، مورد توجه دنیاست و 
این وظیفه روحانیت را برای پاسخ به سؤالات اساسی 
و بنیادین پیرامون اســلام و نظام سیاسی مبتنی بر 

دین، سنگین تر می کند. 
آیــت الله لاریجانی بــا بیان اینکه امــروز انواع 
تشکیک ها درباره اسلام توسعه یافته است، افزود: تنها 
راه پاسخ به چنین شبهاتی، فهم مجتهدانه دین است.

وی افزود: مسئول پاســخگویی به این شبهات 
که ذهن جوان های ما را آغشــته می کند، روحانیت 
اســت البته روحانیتی که به فهم مجتهدانه از دین 

دست یافته باشد. 

رئیس قوه قضائیه با تاکید بر لزوم برنامه ریزی های 
دقیــق و هدفمند در زمینه تبلیغ دین، تصریح کرد: 
مبلغــان باید تلاش کنند که پیــام خود را با نهایت 
جذابیــت به مخاطب منتقل کننــد و این امر جز با 

تلاش و برنامه ریزی به دست نمی آید. 
وی ادامــه داد : بی تردیــد می تــوان گفت که 
جمهوری اســلامی، مقتدرترین نظام سیاســی در 
منطقه است. همین امر موجب شده است که همواره 
مورد توجه و هجمه های خاص دشــمنان باشد و در 
این میان از آنجا که روحانیت شــیعه نقشی اساسی 
در نظام جمهوری اسلامی ایفاء می کند، طبیعی است 
که همیشــه هدف هجمه های دشــمن بوده و مورد 

تخریب قرار گیرد. 
وی افــزود: امروز جمهوری اســلامی در مقابل 
قلدرترین کشورها ایستاده و تمام محاسبات دشمن 
را در منطقه و جهان بر هم زده اســت، داعش را در 
منطقه درســت کردند و القا کرده بودند که مبارزه با 

آن ۲٠ سال به طول می انجامد. 
رئیس قوه قضائیه با بیــان اینکه روحانیت باید 
»فاســتقم کما امــرت« را نصب العین قــرار دهد و 
ایستادگی کند، خاطرنشــان کرد: هرچه استقامت 
بیشــتر باشــد، تخریب ها، توهین ها و افتراها بیشتر 

خواهد بود اما نباید عقب نشینی کرد. 
وی ادامه داد: ما برای نجات خود و ایفای وظایف 
سنگین مان باید در راه اصلاح خود به صورت جدی 
گام برداریم. نمی توانیم جوان را به حق و تقوا دعوت 
کنیم، در حالی که خودمان اهل حق و تقوا نباشیم.

رئیس قوه قضائیه: 

هجمه به روحانیت و اركان نظام به دلیل اقتدار سیاسی جمهوری اسلامی است

مراسم تشییع و خاکسپاری پیکر شهید مدافع 
حرم حمیدرضا ضیایی در تهران برگزار شد. 

به گزارش تسنیم، صبح دیروز پیکر مطهر شهید مدافع 
حرم حمیدرضا ضیایی از مقابل مسجد الانبیا واقع در خیابان 

پنجم نیروی هوایی تهران تشییع شد.
پس از این مراســم که با حضور سردار اسماعیل قاآنی 
جانشــین فرمانده نیروی قدس سپاه، حمیدرضا مقدم فر 
مشاور فرهنگی و رسانه ای فرمانده کل سپاه، سردار حسن 
رستگار پناه رئیس مرکز مطالعات و امنیت پایدار ستاد کل 
نیروهای مســلح و جمع کثیری از رزمندگان مدافع حرم 
تیپ زینبیون پاکســتان و عموم مردم تهران برگزار شــد، 
پیکر مطهر این فرمانده شهید به بهشت زهرا)س( منتقل و 
در کنار دیگر همرزمان شهیدش در قطعه ۲۴ گلزار شهدای 

تهران به خاك سپرده شد.
شــهید مدافع حرم»حمیدرضا ضیایی« متولد ســال 
۴۸ بود که در ســن 1٥ ســالگی به جبهه های نبرد حق 
علیه باطل شتافت و در لشکر 1٠ سیدالشهدا)ع( به عنوان 
دیدبان مشغول جهاد در راه خدا شد.وی در عملیات کربلای 
٥ از ناحیه پا مجروح شــد و مدال پر افتخار جانبازی را به 

گردن آویخت. شهید ضیایی پس از دوران دفاع مقدس در 
عرصه های فرهنگی و اجتماعی فعالانه حضوری چشمگیر و 
تاثیرگذار داشت و خدماتی ارزشمند از خود بر جای گذاشت.
این شهید بزرگوار چندین بار به صورت داوطلبانه عازم 
سوریه شده بود و در قسمت ها و یگان های مختلف از حریم 
اهل بیت)ع( دفاع می کرد. وی در حالی که فرماندهی ادوات 
تیپ زینبیون را بر عهده داشت، در آخرین مرحله پاکسازی 
داعش در ســوریه، در ۳٠ آبان امســال در شهر بوکمال بر 
اثر اصابت تیر تک تیرانداز های داعشی به آرزوی دیرینه اش 
رســید و به فیض شــهادت نائل شد.سرلشکر محمد علی 
جعفری فرمانده کل سپاه به مناسبت شهادت شهید مدافع 

حرم»حمیدرضا ضیایی« پیامی صادر کرد.
در بخشــی از این پیام آمده اســت: »بی شک این راه 
عزیز و سترگ همچنان ادامه دارد و هزاران هزار حمیدرضا 
ضیایی دیگر برآنند و نخواهند گذاشــت که علم برافراشته 
و خون پاك و مطهر دیگر شهدای والامقام مدافع حرم در 
زمین به هدر رود و به یقین همچون صاعقه ای ویرانگر عصر 
جاهلیت ثانی را در هم فرو خواهند ریخت و راه تاریخ را به 

سوی نور باز خواهند گشود.«

تشییع پیکر مطهر شهید مدافع حرم »حمیدرضا ضیایی« در تهران 

رئیس کمیتــه تحقیق و تفحص مجلس 
شورای اسلامی از صندوق ذخیره فرهنگیان 
آخرین جزئیــات فرار فرد متهم در پرونده 

صندوق ذخیره فرهنگیان را تشریح کرد.
جبــار کوچکی نــژاد رئیس کمیته تحقیق 
و تفحص مجلس شــورای اسلامی از صندوق 
ذخیــره فرهنگیان در گفت وگــو با خبرگزاری 
تسنیم، با بیان اینکه این هیئت گزارش خود را 
از این تحقیق و تفحص به هیئت رئیسه کمیسیون 
آموزش و تحقیقات پارلمان ارائه کرده اســت، 
گفت: بررســی های نهایی روی این گزارش در 
کمیسیون انجام و سپس برای قرائت در صحن 
علنی پارلمان به هیئت رئیســه مجلس تقدیم 

می شود.
وی درباره برخی اخبار مبنی بر اینکه فردی از 
متهمان اصلی پرونده صندوق ذخیره فرهنگیان با 
٥٠٠ میلیارد تومان از کشور فرار کرده است، گفت: 

این فرد هم اکنون در کشور آلمان است.
نماینــده مردم رشــت در مجلس شــورای 
اسلامی با ابراز اینکه »این فرد اخیراً با بنده تماس 
داشته است«، افزود: با وکیل وی نیز جلسه ای را 
داشته ایم ضمن اینکه وی مکاتباتی با قوه قضائیه 

داشته است.
کوچکی نژاد اظهار داشــت: در تحقیقاتی که 
انجام شــده حدود ۴٠ نفــر در تخلفات صندوق 

ذخیره فرهنگیان نقش داشته اند.

آغاز ماجرا
یک ســال قبل خبری منتشر شــد مبنی بر 
اختلاسی عظیم که در صندوق ذخیره فرهنگیان، 
صورت گرفته اســت. طبق معمول، ابتدای کار به 
تکذیب گذشــت ولی با افشــای جزئیات بیشتر، 
مدیرعامل صندوق ذخیره نیز این فســاد را قبول 
کرد و مدعی شــد مبلغ آن  ۳ هزار و ٥٠٠ میلیارد 

تومان ناقابل  است.
انکار بخش مهمی از مبلغ به یغا رفته، باعث 
شد اسناد بیشتری منتشر شود و معلوم شد که   ۸ 
هزار میلیارد تومان از صندوق کم شده و به جیب 

افراد و جریان سیاسی خاصی رفته است.

اندکی بعد خبر آمد همسر شهاب الدین غندالی 
)مدیرعامل صندوق ذخیره فرهنگیان( و فرزند وی 
بازداشت شده اند. این خبر با تایید و تکذیب های 
متعدد همراه شــد اما حسین مقصودی نماینده 
مردم ســبزوار در این باره گفــت: »از قرار معلوم 
مدیرعامل این صندوق به همراه همسر و پسرش 
کــه از مدیران مالی صنــدوق ذخیره فرهنگیان 
بودند)!( اســنادی جعلی تهیه و مبالغ زیادی از 
صندوق ذخیره برداشت و به حساب های شخصی 
خود واریز کردند. حراست و بازرسی وزارت آموزش 
و پرورش با پیگیری موضوع، وی و همدستانش را 
بازداشت کرده و تحویل مقامات قضایی داده اند.«

راز سکوت مدعیان اصلاح طلبی
 دراین میان، آنچه خیلی عجیب و غیر قابل 
باور به نظر می رسد، سکوت مدعیان اصلاح طلبی 
و اعتدال است! در حالیکه روزنامه های زنجیره ای 
هر روز با طرح مسایل پیرامون دولت های قبل به 
جریان سازی می پرداختند در این باره به سکوتی 
حیــرت آور روی آوردند. از طرف دیگر دولتی که 
با ادعای تشــکیل دولت پاکدستان و راستگویان 
تشکیل شــده، بزرگترین اختلاس تاریخ ایران را 
رقــم زده اما آنها که تا پیــش از این از کاه کوه 

می ساختند، مهر سکوت بر لب  زدند.
از نــگاه آنها، فســاد، بــرای هم حزبی ها و هم 
قبیله ای ها ننگ نیســت، بلکه اگر هم لو رفت، باید 
با چند کار نمایشــی و فرمایشی سر وته قضیه را به 
هم آورد و موضوع را به بوته فراموشی سپرد! حسین 
غندالــی که در دوره تصدی او بــر صندوق ذخیره 
فرهنگیان، این فساد عظیم و بی سابقه رخ داده است، 
از تندروترین افراد حزب مشــارکت و از یار غارهای 
پدرخوانده هاست و خوش خدمتی او به جریان اعتدال 
و اصلاح طلب در این فقره قابل چشم پوشی نیست. 
غندالی در دوره اصلاحات و در زمان وزارت مرتضی 
حاجی معاون توســعه مدیریت و پشتیبانی آموزش 
و پرورش بــود و از زمره معاونین وزیری بود که در 
دفاع از متحصنین مجلس ششم استعفا داد! از همین 
سابقه می توان به خط فکری او و راز سکوت مدعیان 

دروغگوی اصلاحات پی برد.

فرار متهم صندوق ذخیره فرهنگیان به آلمان

ســردار دریادار علی فدوی با حضور در 
ستاد نیروی  دریایی راهبردی ارتش با امیر 

دریادار حسین خانزادی دیدار کرد.
ســردار دریادار علی فــدوی، فرمانده نیروی 
دریایی سپاه پاســداران انقلاب اسلامی ایران، به 
همــراه جمعی از معاونین این نیرو با امیر دریادار 
حسین خانزادی، فرمانده نیروی دریایی راهبردی 
ارتش جمهوری اســلامی ایران دیدار و گفت وگو 

کردند.
در این دیدار ســردار فدوی ضمن تبریک به 

امیر دریادار خانزادی، آمادگی نیروی دریایی سپاه 
برای همکاری با نیروی دریایی ارتش را اعلام کرد.

به گزارش فــارس، فرماندهان نیروی دریایی 
ارتــش و ســپاه ضمن تأکید بــر حفظ وحدت و 
یکپارچگی در ایــن نیروها، بر لزوم به اشــتراك 
گذاشتن تجربیات، دانش و اطلاعات این دو نیرو 

با یکدیگر تأکید کردند.
در این دیدار مقرّر شد ظرف دو ماه آینده اوّلین 
همایش مشترك فرماندهان نیروهای دریایی ارتش 

و سپاه برگزار شود.

در ستاد نیروی  دریایی ارتش
فرماندهان نیروی دریایی ارتش و سپاه با یکدیگر دیدار كردند

قم- خبرنگار کیهان:
امام جمعه قم گفت: داعش از ســوی آمریکا و اسرائیل برای نابودی 

مقاومت اسلامی طراحی شده بود.
حجت الاســلام والمسلمین علیرضا اعرافی در خطبه های نماز جمعه قم که با 
حضور شکوهمند مردم انقلابی این شهر در مصلای قدس برگزار شد افزود: طراح 
داعش آمریکا و اسرائیل بودند و در عین حال عربستان سعودی و برخی کشورهای 

منطقه نیز حامیان مالی این توطئه عظیم و خطرناك بودند.
وی اظهار داشت: این توطئه بزرگ برای ساماندهی و تشکیل خاورمیانه مورد 
نظر آمریکا از سوی استکبار طراحی و به اجرا درآمد تا جبهه مقاومت را منهدم و 

امنیت اسرائیل را تامین کند.
رئیس جامعه المصطفی بیان داشت: اما این توطئه بزرگ و شیطانی با تدابیر رهبر 
معظم انقلاب و همراهی متحدین به ویژه جوانان مجاهد مدافع حرم درهم شکست.
وی هدف دیگر طراحی داعش را اسلام هراســی عنوان و تصریح کرد: اســلام 
برخلاف سایر ادیان در حال رشد است و همین امر استکبار را به شدت نگران کرده 

بود و آنها قصد داشتند با اجرای این نقشه شوم اسلام را بدنام کنند.
مدیر حوزه های علمیه سراسر کشور افزود: به لطف خداوند امروز داعش رسما 
به تاریخ پیوست اما همانگونه که رهبر معظم انقلاب بارها و بارها تصریح نموده و 
می کنند، دشمن هرگز از دشمنی و توطئه دست برنمی دارد لذا همه باید هوشیارانه 

اوضاع را زیر نظر داشته باشیم.
حجت الاسلام والمسلمین اعرافی در ادامه به موضوع زلزله و مشکلات گسترده 
زلزله زدگان نیز اشاره کرد و گفت: اگرچه کمک های مردمی و دولتی بسیار چشمگیر 
و قابل تقدیر است اما مشکل اسکان زلزله زدگان باید هرچه سریعتر حل شود زیرا 

حقیقتا مردم در رنج بسیار به سر می برند.
نامهجالبسردارسلمیانی

بهصاحبیکیازخانههایبوکمالسوریه

فرمانده نیروی قدس سپاه که شخصا فرماندهی عملیات آزادی شهر 
بوکمال ســوریه را برعهده داشت، نامه ای جالب توجه خطاب به یکی از 

ساکنین این شهر نوشته است.
نامۀ سردار قاسم سلیمانی خطاب به صاحب منزلی که وی در خلال عملیات 

آزادسازی بوکمال، از آن منزل به عنوان مقر استفاده کرد، نوشته شده است.
وی در ایــن نامه ضمن معرفی خود، بابت اســتفاده از منزل به عنوان مقر، از 
صاحب آن عذرخواهی کرده و ضمن نوشــتن شمارۀ تلفن منزل شخصی خود در 
انتهای نامه، برای جبران هر گونه خسارت احتمالی و یا هر گونه درخواست دیگری 

از طرف صاحب منزل، ابراز آمادگی کامل کرده اند. 
سردار سلیمانی همچنین در بخشی از این نامه بیان کرده اند: من میان خودم 
)به عنوان یک شــیعه( و شما )به عنوان یک سنی( تفاوتی نمی بینم؛ زیرا من خود 
را پیرو سنت رسول الله )صلی الله علیه وآله( و شما را نیز محب اهل بیت )علیهم 

السلام( می دانم.
مراجع تقلید و علما در دیدار سردار غیب پرور تأکید کردند

ضرورتتوجهبسیجبهفضایمجازی
رئیس سازمان بسیج مستضعفین با سفر به شهر مقدس قم، با مراجع 

تقلید و علما دیدار و گفت وگو کرد.
به گزارش رسا، آیت الله مکارم شیرازی در دیدار سردار غلامحسین غیب پرور، 
رئیس ســازمان بسیج مســتضعفین با تقدیر از فعالیت های سازمان بسیج، گفت: 
توضیحات نشــان می دهد که نقطه های اصلی درد را کاملا پیدا کردید و به ســراغ 

درمان رفتید،  شناخت مشکلات و دردها، نیمی از معالجه است.
وی اظهار داشت: دشمنان در فضای مجازی شبهاتی ایجاد می کنند تا اعتقادات 
را از بین ببرند و به مســائل اخلاقی خدشه وارد کنند، دشمنان می خواهند چیزی 
را که ســلاح اصلی اســت از دست ما بگیرند؛ باید کاملا مراقب باشیم و این سلاح 

را حفظ کنیم.
به گزارش خبرگزاری حوزه، آیت الله نوری همدانی نیز در دیدار سردار غیب پرور 
و مسئولان بسیج با ابراز خوشحالی از دیدار با مسئولان عالی بسیج، گفت: خدمات 
بســیج در تمامی عرصه های نظامی و فرهنگی و... بسیار بسیار بالاست. وی با ابراز 
ناراحتی از زلزله اخیر، بیان داشت: بسیج در مناطق زلزله زده نیز با تاسی به مقام 

معظم رهبری فعالیت های بسیار خوبی انجام داده است.
همچنین، آیت الله علوی گرگانی در دیدار رئیس سازمان بسیج مستضعفین بسیج 
را مسئله مردمی و اجتماعی دانست و خاطرنشان کرد: بسیج عنوانی همگانی برای 
اقشار مختلف و حتی اقلیت های کشورمان است؛ بسیج در جامعه همچون رگ های 

بدن است که در تمام نیروهای جامعه نقش، حد و وظیفه دارد.
به گزارش رسا، آیت الله سبحانی نیز در این دیدار سپاه و بسیج را بازوان اصلی 
انقلاب دانست و تاکید کرد: این دو نهاد به عنوان یادگار ارزشمند امام قدرت نظام 
اســلامی می باشند. وی با  اشاره به اقدامات بسیجیان، تصریح کرد: وجود بسیج در 
همه جا نافع و مفید اســت که بایستی مسئولین به نیازمندی های بسیج و تقویت 

آن توجه کنند.
آیت الله مصباح یزدی نیز در این دیدار خاطرنشان کرد: باید تئوری های ولایت 
فقیه و حکومت اسلامی را در جامعه تبیین نمود تا دشمن نتواند این سرمایه ها را 
در معرض خطر قرار دهد تا مبادا یک معلم یا اســتاد در مدرسه، دانشگاه یا حتی 

حوزه، فکر جوانان را خراب کند.
جهانگیری در بولیوی:

ایراننقشفعالیدرمجمعکشورهای
صادرکنندهگازایفامیکند

معاون اول رئیس جمهور کشورمان که به منظور شرکت در چهارمین 
نشســت مجمع کشورهای صادر کننده گاز که در شهر سانتاکروز بولیوی 

برگزار می شود، عازم این کشور شده است.
مجمع کشورهای صادر کننده گاز سازمانی تازه بنیان است که به منظور هماهنگی 
در تولید، صادرات و کنترل قیمت گاز طبیعی در سطح جهان در سال ۲٠٠۸ تأسیس 
شد. کشورهای عضو این سازمان که ۴۲ درصد از تولید و 7٠ درصد از ذخایر گازی 
جهان را در اختیار دارند، عبارتند از: ایران، الجزایر، بولیوی، مصر، گینه اســتوایی، 

لیبی، نیجریه، قطر، روسیه، ترینیداد و توباگو، امارات و ونزوئلا.
اســحاق جهانگیری عصر پنج شــنبه به وقت محلی، پس از ورود به فرودگاه 
سانتاکروز، در گفت وگو با خبرنگاران، هدف از سفر خود به این کشور  را پاسخ به دعوت 
رئیس جمهور بولیوی و شــرکت در چهارمین نشست سران کشورهای صادرکننده 
گاز عنوان کرد و افزود: در این نشست، دیدگاه ها و مواضع جمهوری اسلامی ایران  

را  درباره انرژی و گاز طبیعی مطرح خواهیم کرد.
جهانگیری انرژی را از مهم ترین پیش نیازهای توســعه کشــورها برشــمرد و 
خاطرنشان کرد: خوشبختانه کشورهای تولید کننده و صادرکننده گاز، با پیش بینی 
نســبت به آینده وضعیت انرژی، 17 سال پیش تصمیم به ایجاد مجمع کشورهای 
صادرکننــده گاز گرفتند و  امروز این مجمع به نهادی تاثیرگذار در حوزه انرژی در 

عرصه بین الملل تبدیل شده است.
توقف در تونس

لازم به ذکر است که جهانگیری عصر امروز پنجشنبه در مسیر سفر به بولیوی 
در توقفی کوتاه در تونس، با اشاره به مشترکات تاریخی، فرهنگی و سیاسی دو کشور، 
تصریح کرد: دو کشــور باید در چارچوب کمیسیون همکاری های مشترك، از تمام 

ظرفیت های موجود برای توسعه مناسبات بهره گیرند.


